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  PROTOKÓŁ NR 71/24 
POSIEDZENIA KOMISJI REWIZYJNEJ RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 30 stycznia 2024 r. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 11:00 i trwało do godz. 11:45 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji (lista obecności – 
zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Naczelnik 
Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. Posiedzenie 
otworzył, stwierdził kworum i poprowadził Przewodniczący Jarosław Przygoda. Tematem 
posiedzenia była m.in. analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 71 posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie został 
przedstawiony. Przewodniczący Komisji złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
poprzez wprowadzenie pkt 5 tj. Analiza i opiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu  
w Gryfinie w sprawie utworzenia Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. 
Kolejny punkt uległ przesunięciu. Porządek obrad wraz ze zmianą został przyjęty 
jednogłośnie i stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 70/23 posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 18 grudnia 2023 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 
  
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Przewodniczący Jarosław Przygoda powiedział, że w związku z ogłoszeniem w dniu  
29 stycznia 2024 r. tekstu jednolitego ustawy o samorządzie powiatowym, tj. Dz.U.  
z 2024 r. poz. 107, podstawy prawne projektów uchwał będących przedmiotem obrad LVI 
sesji zostały zaktualizowane do obowiązujących przepisów. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdań 
komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie za 2023 r. (druk nr 2/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej z realizacji rocznego planu kontroli za 2023 r. (druk  
nr 3/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk nr 4/LVI); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk nr 5/LVI); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia rocznego 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk  
nr 6/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie określenia Regulaminu 

gospodarowania środkami finansowymi przeznaczonymi na pomoc zdrowotną  
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Gryfiński (druk nr 7/LVI); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Starosta Gryfiński Wojciech Konarski oraz 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 
 

Radna Agnieszka Gralak zapytała, czy we wniosku o przyznanie pomocy zdrowotnej nie 
będzie konieczności wykazywania dochodu. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 
odpowiedziała, że zgodnie z obowiązującym orzecznictwem nie będzie takiej konieczności. 
 
Radna Agnieszka Gralak zapytała, czy już wiadomo kto będzie wchodził w skład komisji 
orzekającej. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 
odpowiedziała, że nie będzie powoływana komisja, wnioski będą składane do Wydziału 
Edukacji Starostwa Powiatowego w Gryfinie, sprawą będą zajmowali się merytoryczni 
pracownicy. Dodała, że zapisy dot. wykazywania dochodów i powoływania komisji były w 
innych jednostkach samorządu terytorialnego powodem uchylania uchwał przez właściwy 
nadzór.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Starosta Gryfiński Wojciech Konarski 
 

Ad.5 Analiza i opiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie  
utworzenia Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży. 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zmiany regulaminu m.in. wynikają z wniosku składanego przez jednego  
z radnych. Projekt niniejszej uchwały przygotowano również w związku z koniecznością 
dopracowania zapisów obecnie obowiązującego Programu wspierającego młodzież. Załącznik 
nr 1 do niniejszego projektu uchwały - Program wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 
jest nowym dokumentem, który opisuje uwarunkowania, cele, sposoby działania, 
spodziewane efekty oraz sposób finansowania.  Natomiast załącznik nr 2 określa szczegółowy 
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Regulamin przyznawania Stypendium Starosty Gryfińskiego dla uzdolnionej młodzieży, 
w którym wprowadzono następujące zmiany: 
1) dostosowano zapisy określające grupę adresatów, do których skierowane jest stypendium -  
uwzględnia uczniów publicznych szkół ponadpodstawowych (liceum ogólnokształcącego, 
technikum, branżowej szkoły I stopnia), dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Gryfiński; 
2) doprecyzowano warunki przyznawania stypendium za wybitne osiągnięcia naukowe, 
w tym w szczególności podniesiono próg średniej ocen za wysokie wyniki w nauce dla 
uczniów LO z 5,00 do 5,40 oraz ustalono trzy progi średnich ocen (z dotychczasowych 
pięciu); 
3) zmieniono warunki przyznawania stypendium za wybitne osiągnięcia artystyczne 
i sportowe - zniesiono wymóg oceny zachowania i obniżono średnią z przedmiotów do 3,00; 
4) wprowadzono możliwość wystąpienia z wnioskiem o stypendium przez dyrektora szkoły, 
rodzica, opiekuna prawnego lub pełnoletniego ucznia - dotychczas wnioskodawcą mógł być 
dyrektor szkoły lub wychowawca; 
5) dokonano zmiany terminu składania wniosków - wnioski składa się raz w roku w terminie 
do 30 czerwca danego roku (dotychczas składane były po każdym zakończonym semestrze); 
6) stypendia przyznaje Starosta Gryfiński (dotychczas była to Rada Powiatu); 
7) uproszczono procedurę opiniowania wniosków stypendialnych - prace w tym zakresie 
koordynuje Wydział Edukacji, a ostateczną listę stypendystów zatwierdza Starosta Gryfiński; 
8) dla optymalnego rozdysponowania funduszy pozostawiono progi kwotowe określające 
maksymalną wysokość stypendium przyznawanego w poszczególnych kategoriach. 
Następnie Naczelnik dodała, że na poprzedniej Komisji Radni złożyli propozycję, że prawo 
do ubiegania się o stypendium artystyczne i sportowe przysługuje uczniom, którzy  
w roku szkolnym uzyskali co najmniej średnią ocen 3,00 oraz ocenę z zachowania co 
najmniej dobrą. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że jest przeciwny, co do wymogu oceny  
z zachowania przy tego typu stypendiach. Kwestia zachowania jest kwestią wtórną. Będzie 
dobrze, jeżeli zostanie stworzony sposób podnoszenia stopnia rozwoju ucznia poprzez np. 
sport. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że uczniowie reprezentują szkołę na zewnątrz i zachowanie jest ważne. 
 
Radna Agnieszka Gralak powiedziała, że uczniom uprawiającym sport bardzo często trudno 
jest pogodzić naukę  z treningami, wyjazdami na zawody, dlatego nie można wymagać od 
nich np. średniej z ocen 5,0. 
 
Radny Hubert Andrych powiedział, że na wczorajszym posiedzeniu Komisja Budżetu  
i Gospodarki zakończyła procedowanie nad przedmiotowym projektem uchwały ustalając,  
że do następnego posiedzenia Radni będą zgłaszać swoje wnioski do Biura Obsługi Rady  
które następnie będą przekazane do Wydziału Edukacji. Kontynuując dodał, że uczniowie, 
którzy nie sprawiają kłopotów wychowawczych i zachowują się dobrze lub bardzo dobrze,  
to często zachowanie mają obniżane przez swoje nieobecności. Nie muszą być to szczególnie 
problematyczne jednostki, których można byłoby się powstydzić na jakiś gremiach poza 
szkolnych. Jeżeli ocena z zachowania byłaby zostawiana to byłby za tym, aby była ona 
co najmniej poprawna. Jest to ocena „wyjściowa”. Natomiast w przypadku ubiegania się  
o stypendium za osiągnięcia sportowe lub artystyczne to nie wykazywałby średniej z ocen, 
jako jednego z kryterium. 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na tym etapie są to propozycje, które 
będą wymagały jeszcze przedyskutowania, bo na Zarządzie Powiatu było to również 
przedmiotem dyskusji. Uczeń może mieć wysokie osiągnięcia np. sportowe, a z przedmiotów 
może wychodzić słabiej.  
 
Radna Agnieszka Gralak zapytała, czy jeden uczeń może otrzymać więcej niż jedno 
stypendium. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
odpowiedziała, że jest taka możliwość.  
  
Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie  
w sprawie utworzenia Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży wprowadziła 
propozycję zmiany, tj.: 
- prawo do ubiegania się o stypendium artystyczne i sportowe przysługuje uczniom, którzy  
w roku szkolnym uzyskali co najmniej średnią ocen 3,00 oraz ocenę z zachowania  
co najmniej poprawną, 
a następnie przyjęła projekt uchwały jednogłośnie wraz ze zmianą. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LVI sesję Rady Powiatu w Gryfinie –    

ciąg dalszy. 
 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2024 rok (druk nr 8/LVI); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2024 rok (druk nr 9/LVI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr III/21/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
ustalenia wysokości diet radnych Powiatu Gryfińskiego (druk nr 10/LVI); 

 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że zapisy przedmiotowego projektu 
uchwały są identyczne do uchwały podjętej na grudniowej sesji, z tym, że Wojewoda w 
drodze rozstrzygnięcia nadzorczego stwierdził nieważność uchwały z powodu braku zapisu 
dot. publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. W związku 
z powyższym jest propozycja ponownego podjęcia projektu uchwały w tej sprawie z zapisem 
w § 3 tj. „Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego i wchodzi w życie z dniem 1 marca 2024 r.”. 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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Ad.6    Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Radny Tomasz Mirakowski odnosząc się do sprawozdania z prac Zarządu zapytał o zapis 
„Zarząd wystąpił do Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej oraz Związku 
Powiatów Polskich z wnioskiem o zmianę ustawy o samorządzie powiatowym w zakresie 
możliwości prowadzenie posiedzeń organu wykonawczego powiatu w formie zdalnej. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że przed pandemią, w Regulaminie 
Zarządu Powiatu był zapis pozwalający na zdalne obradowanie, jednak przez nadzór 
Wojewody Zachodniopomorskiego został on uchylony. W niedługim czasie wybuchła 
pandemia i zostały wprowadzone ogólne przepisy umożliwiające przeprowadzanie zdalnych 
posiedzeń, które w ubiegłym roku przestały obowiązywać. W związku z tym, że Powiat 
Gryfiński jest terytorialnie dużym powiatem, odległość do siedziby Powiatu jest znaczna,  
Zarząd Powiatu wystąpił z wnioskiem o zmianę w zakresie możliwości prowadzenia 
posiedzeń organu wykonawczego powiatu w formie zdalnej. Dodała, że występują sytuacje, 
które wymagałyby zastosowania trybu zdalnego, takie rozwiązanie usprawniłoby pracę, 
biorąc również pod uwagę, że Członkowie Zarządu otrzymują materiały, za pośrednictwem 
programu, elektronicznie. 
 
 
Na tym 71 posiedzenie zakończono o godz. 11:45 
 
Protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz  
 
 
 
 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Jarosław Przygoda 


